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REFERAT 
 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Godkendt 

 

Punkt 3. Hilse på Gry Mortensen – Projektleder for Demensfællesskab Lillebælt 

Gry fortalte lidt om sig selv og hendes baggrund. Derudover fortalte hun om projektet, som kører 

frem til efteråret 2019 og som er et samarbejde med Kolding.  

Det blev endvidere aftalt, at Gry laver et lille indlæg om sig selv og Demensfælleskab Lillebælt til 

den kommende udgave af Pensionistavis. 

 

Punkt 4. Status P-Avisen 

Der er lavet aftale med FK distribution for de næste 3 distributioner. 

 

Punkt 4.1 Forslag til emner for artikler til kommende udgaver 

Følgende emner blev foreslået: 

• Præsentation af den nye Formand for Senior- og Handicapudvalg 

• Præsentation af demenscenter Lillebælt 

• Præsentation af en pensionistforening 

• Præsentation af kommende ny lægeklinik på Sundhedshuset 

• Præsentation af ”Skubberne” på Madsbyhus og Rosenlunden og opfordring til at melde sig 

• Nye regler for rejsekort 

• Præsentation af musikterapeuten 

• Præsentation af ny aktivitetsleder 

• Forebyggerne og genoptræning starter 2 nye programmer op ”Træning frem for amputation” 

og  ”Diabetesforløb” 

 

Punkt 5. Nyt fra Rådets medlemmer 

 

Kirsten Færgeman, som er projektleder ved Elbokøkkenet vil gerne komme på Seniorrådets møde 

den 25. maj og præsentere Heidi Schmølz - den nye leder af Elbokøkkenet samt projektet ”Fristelser 

i øjenhøjde” 



 

Olaf og Aksel har været til møde i Regionsældrerådet. Aksel gav et kort referat fra mødet og kunne 

fortælle, at han var blevet valgt som medlem af Regionsældrerådets bestyrelse og som suppleant til 

Patientinddragelsesudvalget og Sundhedbrugerrådet.  

 

Jan Kargo er af Ældresagen blevet opfordet til at stå for et projekt, som hedder WIIP, som han 

uddelte en lille folder på. 

 

Birte har været til møde i Middelfart for nyvalgte medlemmer og fortalte lidt om det. Der var især 2 

ting, som hun tog med. Valgperiode bør følge kommunalvalg og billigere buskort til ældre. 

 

Grethe har været til møde i Brugerbestyrelsen på bibliotektet og fortalte lidt om, hvad der blev 

drøftet på mødet.  

 

Janni tilmelder Flemming og Jytte til Danske Ældreråds Formands- og næstformandsmøde den 3. 

april i Middelfart. 

 

Punkt 6. Sager til Senior- og Handicapudvalget v/Mona:  

Punkt 6.1. Etablering af 10 nye demensplejeboliger 

Mona orienterede om punktet; og Seniorrådet tilslutter sig behovet for pladserne. Da der er 

mulighed for at komme i gang uden dispensationer og mulighed for at udvide med mere end 10 

pladser, hvis økonomien kan findes dertil, er Stævnhøj Seniorrådets 1. prioritering. 

 

Punkt 6.2. Uanmeldte kommunale tilsyn på plejecentrene 2017  

Mona orienterede om punktet. Seniorrådet har på deres sidste møde afleveret høringssvar, og deres 

svar indgår som bilag på sagen. 

 

Punkt 6.3. Pulje til bedre bemanding i hjemmeplejen og på plejehjem, plejecentre og 

friplejeboliger  

Mona orienterede om punktet. Seniorrådet anbefaler, at midlerne bruges på plejecentrene. 

 

Punkt 6.4. Støtte fra Værdighedspuljen 2018  

Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tog det til efterretning 

 

Punkt 6.5. Orienteringssag – orientering om anvendelse af midlerne i  klippekortsordningen  

Mona orienterede om punktet, og Seniorrådet tog det til efterretning 



 

Punkt 6.6 Ansøgning om støtte til afholdelse af jubilæum – Taulov Skærbæk 

Pensionistforening 

Mona orienterede om punktet, og Seniorrådet tilslutter sig, at der gives et mindre tilskud. 

 

Punkt 6.7 Udkast til kommissorium for Senior- og Handicapudvalget 

Mona orienterede om punktet, og Seniorrådet tog det til efterretning. Seniorrådet vil gerne modtage 

kommissorierne fra de forskellige udvalg. 

 

Punkt 6.8 Orientering om demensindsatser i Fredericia Kommune i 2018 

Mona orienterede om punktet, og Seniorrådet tog det til efterretning. Der bliver eftersendt et bilag, 

som beskriver indsatserne nærmere. 

 

Punkt 6.9 Orienteringssag – ny pulje: Fællesskabsklippekort til ensomme 

hjemmehjælpsmodtagere 

Mona orienterede om punktet. Seniorrådet anbefaler, at man ikke søger puljen, da det administrative 

arbejde er for stort i forhold til udbyttet. 

 

Punkt. 6.10 Regnskab 2017 

Mona orienterede om punktet, og Seniorrådet tog det til efterretning 

 

Punkt 7. Forberedelse af hilse på Senior- og Handicapudvalget den 20. april 2018. 

Forslag til emner sendes til Flemming. Han udarbejder forslag til emner, som kan drøftes med 

Senior- og Handicapudvalget. De bliver sendt ud til Seniorrådets medlemmer til godkendelse d. 15. 

april, så de kan tilgå udvalget d. 16. april. 

 

Punkt 8. Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt 8.1 Orientering v/ Jan Kargo 

Ventelisten er opadgående, og for 4 borgere overholder vi ikke ventelistegarantien. Der er stort 

behov for flere pladser, især demenspladser. 

 

Punkt 9. Senere indkomne sager 

Ingen 

 

Punkt 10. Eventuelt 



Der afholdes ansættelsessamtaler vedr. ny aktivitetsleder i næste uge. Ansøgningsfristen er den 15. 

marts. Flemming deltager i ansættelsesudvalget. 

 

I budgettet blev der bevilliget en bus. Kommisorium for indkøb og retningslinjer for brug 

udarbejdes af formanden for Seniorrådet og formanden for Handicaprådet. 


